
І^СЛІІ в Гслсвлл^
буде ліирова?

Полоелі дійсно захотіли попасти в Книгу рекордів 
Гіннесса: 27 березня збори колишніх колгоспників, 
почавшись о 10-ій ранку, закінчились о 17.15 вечора. 
Так тут пайовики СВК "Світанок” ділили землю. 
Правда, до справжнього поділу ще не дійшли, але за 
цілісінький день все-таки п’ять питань вирішили. У 
тому числі й земельне.

ВСЯ процедура, що проводилася, повинна була 
завершитися ще до нового року. А причина така: поділ 
землі по паях на карті-схемі було зроблено одноосібно, 
без врахування думки пайовиків. На зборах членів 
комісії, які розподіляли наділу, теж не було 
представлено. Але й сама голова кооперативу Галина 
Дацька підлила масла в вогонь; наголосила, що всі 
спеціалісти брали участь у розподілі землі по схемі- 
-карті. От і сталося те, що мало статися; збори 
перетворились у "ярмарок”, де кожен висловлював 
свою думку і виливав наболіле.

Бо одним попала краща земля, і навіть у більшій 
кількості (тут же називалися імена щасливчиків), а 60- 
тьом випали болотисті наділи далеко за селом. До 
списку останніх долучилося й подружжя колишніх 
колгоспників Віталій і Надія Капарчуки, котрі мають 10 
дітей. їм випав пай на болоті, до того ж менший, ніж у 
тих, кому виділено біля села. Список ображених 
оголосив сільський голова Павло Бортник. Він опротес
тував таке "паювання". Бо ж голова кооперативу пере
дасть карту-схему в сільську раду, і йому доведеться всі 
гріхи спокутувати, видаючи цю землю в натурі, по паях.

Постало питання: або залишити схему поділу такою, 
якою вона є, або ж виготовити нову, поділивши землю 
за приписами до сіл чи жеребкуванням. У добрих 
людей такі справи вирішуються мудро і мирно. А в 
Половлях спеціалісти як в рот води набрали. Зате інші в 
очі заявляли Галині Терентіївні, що вона їх обманула, 
обділила і т.д. і т.п.

Галас не вщухав, аж поки роль арбітра не взяв на 
себе голова райдержадміністрації Володимир Мельник. 
Володимир Денисович зауважив, що побував у всіх 
селах району, і скрізь питання реформи вирішуються 
помірковано і тихо. Щодо Половель, то немає жодного 
понеділка, щоб до нього на прийом не явилися "ходаки" 
з цього села. Питання одні і ті ж; треба земля. Але така, 
яку вони хочуть.

Емоції згасли, тож головного спеціаліста по 
реформуванню АПК Миколу Тарасюка і референта 
народного депутата України Олександра Бобрика люди 
слухали з інтересом. То був той інтерес, який закладав 
фундамент під майбутнє дітей, внуків і правнуків.

У "Світанку" 421 пайовик. На кожен земельний пай 
припадає по 2,1 га (без Бурок). 19 чоловік торік вийшли 
з КСП і почали господарювати самостійно. Картопля у 
всіх вимерзла. Однак "самостійники" на своїх гектарах 
взяли з першого укосу сіно й навіть продавали його 
родичам та сельчанам. На сьогоднішні збори вже 34 
чоловіки написали заяви про вихід із СВК, зокрема й 
молода агрономка:

~ Я теж написала заяву про вихід із кооперативу. 
Мені не по собі; наші фермери стіжки сіна ставлять, а я 
лиш одну копицю привезла. Корову та коня не 
прогодуєш -  мусила у "самостійників" докупити, бо ж в 
СВК, ви знаєте, скирту сіна хтось спалив...

Словом, таємним голосуванням за попередній "пе
реділ" проголосував лише 61 чоловік. Вирішено карту- 
схему поділу землі переробити, тож обрано комісію по 
розподілу землі в Зелениці і Половлях. Земля ділитиме
ться на три частини: торф, "мінералка" та кормові угіддя.

Розглянуто й поточні питання, включаючи і перепис 
майна перед новим розподілом і прийняття колектив
ного договору.

Засновник кооперативу Галина Дацька вже відзві
тувала про зроблене. І треба визнати: тут і ореться, й 
сіється. Господарство порядкує на 1200 гектарах, з 
яких 1019 -  рілля. Торік посіяно 330 га озимини. Плану
ється ввести у сівозміну гречку, просо. Розширити кор
мові площі, зокрема посіяти 10 га буряків.

На сьогодні у "Світанку" 316 голів ВРХ, 16 -  свиней, 
9 -  коней. Тваринницька галузь грає не останню роль в 
економіці кооперативу -  допомагає закуповувати 
пальне і запчастини, покриває поточні витрати.

Сьогодні "Світанок" живе весняними клопотами. 
Справитися з ними буде нелегко, і цьому має сприяти 
лад у сільській громаді. Хочеться, щоб нинішні збори 
його забезпечили.

Галина ТЄТЄНЄВА.


